



الجامعة الأميركية في مادبا

تعليمات انضباط الطلبة في الجامعة الأميركية في مادبا رقم (4) لسنة 2018



تعليمات انضباط الطلبة في الجامعة الأميركية في مادبا رقم (4) لسنة 2018

صادرة عن مجلس العمداء بمقتضى المادة (16/ب/13) من قانون الجامعات الأردنية رقم (18) لسنة 2018

المادة (1)

تسمى هذه التعليمات (تعليمات انضباط الطلبة في الجامعة الأميركية في مادبا رقم (4) لسنة 2018) ويعمل بها اعتباراً من تاريخ اقرارها من مجلس العمداء.

المادة (2)

يكون للكلمات والعبارات التالية حيثما وردت في هذه التعليمات المعاني المخصصة لها أدناه ما لم تدل القرينة على خلاف ذلك.

الجامعة : الجامعة الأميركية في مادبا
الرئيس : رئيس الجامعة
المجلس : مجلس العمداء
الكلية : أي كلية أو عمادة في الجامعة
العميد : عميد الكلية أو عميد النشاط الجامعي في الجامعة

المادة (3)

تسري أحكام هذه التعليمات على جميع طلبة الجامعة، ويخضعون للأحكام والإجراءات التأديبية المنصوص عليها في هذه التعليمات.

المادة (4)

تعتبر الأعمال التالية مخالفات تأديبية تعرض الطالب الذي يرتكب أياً منها للعقوبات التأديبية المنصوص عليها في هذه التعليمات.

- أ- الامتناع المدير عن حضور المحاضرات أو الدروس أو عن الأعمال الأخرى التي تقضي الأنظمة بالمواظبة عليها، وكل تحريض على هذا الامتناع.
- ب- الغش في الامتحان أو الاشتراك أو الشروع فيه.
- ج- الإخلال بنظام الامتحانات أو بالهدوء الواجب توافره فيها.
- د- أي فعل ماس بالشرف أو الكرامة أو الأخلاق أو مخل بحسن السيرة والسلوك أو من شأنه الإساءة إلى سمعة الجامعة أو العاملين فيها، بما في ذلك أي فعل من هذا القبيل يرتكبه الطالب خارج الجامعة في مناسبة تشترك فيها الجامعة أو نشاط تقوم به.
- هـ- الإعتداء أو التحرش اللفظي والجسدي من قبل شخص أو مجموعة افراد على اشخاص اخرين بناءً على العرق، العمر، الجنس، اللون، الديانة، الحالة الاجتماعية، النسب والاعاقة ويشمل ذلك التسلط والتنمر والحق الأذى الجسدي أو النفسي أو المعنوي لأي من طلبة الجامعة.
- و- المشاركة في أي تنظيم داخل الجامعة من غير ترخيص مسبق من الجهات المختصة في الجامعة، أو الاشتراك في أي نشاط جماعي يخل بالقواعد التنظيمية النافذة في الجامعة، أو التحريض عليه.

- ز- استعمال مباني الجامعة لغير الأغراض التي أعدت لها أو استعمالها دون إذن مسبق، أو الدخول لأي من مرافق الجامعة والتي يمنع الدخول إليها، كغرف التشغيل والحاسوب الآلي والصيانة وغيرها.
- ح- إدخال أو حمل أي أسلحة نارية أو أدوات حادة أو مواد غير مشروعة أو إدخال أي مواد واستخدامها لغرض غير مشروع.
- ط- توزيع النشرات أو إصدار جرائد حائط بالكليات أو جمع التواقيع أو التبرعات التي من شأنها الإخلال بالأمن والنظام الجامعي أو الإساءة إلى الوحدة الوطنية.
- ي- توزيع أو نشر أو تعليق الصور الإباحية أو التي تحتوي طابع جنسي أو الاشتراك بعلاقات حميمة أو نشر وتوزيع الأفلام الإباحية.
- ك- الإخلال بالنظام والانضباط الذي تقتضيه المحاضرات أو الندوات أو الأنشطة التي تقام داخل الجامعة.
- ل- أي إهانة أو إساءة أو إيذاء يرتكبه الطالب بحق عضو هيئة التدريس أو أي من العاملين أو الطلبة في الجامعة.
- م- إتلاف أي من الممتلكات الخاصة بالجامعة أو بالعاملين فيها أو بطلبتها أو بزوارها.
- ن- التزوير في الوثائق الجامعية أو استعمال الأوراق المزورة في أي أغراض جامعية.
- س- إعطاء وثائق وهويات جامعية للغير بقصد استعمالها بطريقة غير مشروعة.
- ع- سرقة أي من الممتلكات الخاصة بالجامعة أو بالعاملين فيها أو بطلبتها أو بزوارها.
- ف- التحريض أو التدبير أو الاشتراك أو التدخل في أعمال عنف أو شغب أو مشاجرات ثنائية أو جماعية ضد طلبة أو أشخاص آخرين داخل الجامعة أو خارجها في مناسبات تشترك فيها الجامعة أو نشاط تقوم به.
- ص- التحريض على الإقدام على أعمال خطيرة أو غير عادية يمكن لها أن تلحق خطراً نفسياً أو جسدياً أو تنعكس سلباً على أمن الجامعة.
- ق- حيازة مشروبات روحية أو مواد مخدرة أو تعاطيها أو الترويج لها داخل الجامعة، أو حضور الطالب إلى الجامعة وهو تحت تأثير المشروبات الروحية أو المواد المخدرة.
- ر- التخزين داخل مباني الجامعة أو في الأماكن غير المخصصة للتخزين.
- ش- ممارسة أي نوع من أنواع القمار أو الألعاب التي تعتمد على الربح المالي غير المشروع.
- ت- مخالفة قانون الجامعة أو أنظمتها أو تعليماتها أو قراراتها النافذة أو التحريض على مخالفة أي منها.
- ث- مخالفة مدونة سلوك الطلبة في الجامعة.

المادة (5)

مع مراعاة أحكام المواد (6) و (7) و (8) و (9) من هذه التعليمات ، تحدد العقوبات التأديبية للطالب على المخالفات التأديبية الواردة في المادة (4) من هذه التعليمات على النحو التالي:-

- أ - التنبيه الخطي.
- ب - الإخراج من قاعة التدريس واستدعاء الأمن الجامعي عند الضرورة لإخراجه.
- ج - الحرمان من حضور بعض أو كل محاضرات المواد التي يخل الطالب بالنظام أثناء تدريسها.
- د - الحرمان لمدة محددة من الاستفادة من الخدمات التي يقدمها مرفق أو أكثر من المرافق الجامعية التي تم ارتكاب المخالفة فيها .
- هـ - الحرمان لمدة محددة من ممارسة نشاط أو أكثر من الأنشطة الطلابية التي ارتكبت المخالفة فيها .
- و - الإنذار بدرجاته الثلاث : الأول والمزدوج والنهائي.
- ز - الغرامة بما لا يقل عن قيمة مثلي الشيء أو الأشياء التي أتلفها الطالب.
- ح - إلغاء التسجيل في مادة أو أكثر من مواد الفصل الذي تقع فيه المخالفة.
- ط - اعتباره راسباً في مادة أو أكثر.
- ي- الفصل المؤقت من الجامعة لمدة فصل دراسي أو أكثر و عدم السماح له بالتسجيل في الفصل الصيفي.
- ك - الفصل النهائي من الجامعة.



- ل - تعليق منح الدرجة بما لا يتجاوز فصلين دراسيين.
م - إلغاء قرار منح الشهادة إذا تبين أن هنالك عملية تزوير أو احتيال في متطلبات الحصول عليها.

المادة (6)

- إذا ضبط الطالب أثناء الامتحان أو الاختبار متلبساً بالغش فتوقع عليه العقوبات التالية منفردة أو مجتمعة:-
أ- اعتباره راسباً في تلك المادة.
ب- اي من العقوبات الواردة في الفقرات من (و- ك) من المادة (5) من هذه التعليمات.

المادة (7)

- أ - توقع على الطالب الذي اتفق مع طالب آخر أو شخص آخر على الدخول لتأدية امتحان أو اختبار بدلا منه ودخل لتأديته العقوبات التالية مجتمعة:-
1. اعتباره راسباً في ذلك الامتحان أو الاختبار.
2. إلغاء تسجيله في بقية المواد المسجلة له في ذلك الفصل.
3. فصله من الجامعة لمدة فصلين دراسيين على الأقل اعتباراً من الفصل الذي يلي الفصل الذي ضبط فيه.
ب - كما توقع على الطالب الذي دخل الامتحان أو الاختبار بدلا من طالب آخر العقوبات التالية مجتمعة:-
1. إلغاء تسجيله في المواد المسجلة له في ذلك الفصل.
2. فصله من الجامعة لمدة فصلين دراسيين على الأقل اعتباراً من الفصل الذي يلي الفصل الذي ضبط فيه.
ج - وإذا كان الشخص الذي دخل قاعة الامتحان من غير طلبة الجامعة فيحال إلى الجهات القضائية المختصة.

المادة (8)

- أ - إذا ثبتت، نتيجة التحقيق، أن الطالب قد حرض أو دبر أو شارك أو تدخل في أعمال عنف أو شغب أو مشاجرة ثنائية أو جماعية داخل الجامعة أو خارجها في مناسبة تشترك فيها الجامعة أو نشاط تقوم به، يوقع عليه جزاء الفصل النهائي من الجامعة.
ب - إذا ثبتت نتيجة التحقيق، أن الطالب قد أقدم على إيذاء بليغ لعضو هيئة التدريس أو العاملين في الجامعة أو الطلبة فيها، فيوقع عليه جزاء الفصل المؤقت أو النهائي من الجامعة.

المادة (9)

- أ - إذا ثبتت نتيجة التحقيق، أن الطالب كان في حوزته مشروبات روحية، أو حضر إلى الجامعة وهو تحت تأثيرها، يوقع عليه جزاء الفصل من الجامعة لمدة فصلين دراسيين، وفي حالة تكرار ذلك يفصل نهائياً من الجامعة.
ب - إذا ثبتت نتيجة التحقيق، أن الطالب كان في حوزته مواد مخدرة أو أنه قد تعاطى أو روج لها ، أو حضر إلى الجامعة وهو تحت تأثيرها ، يوقع عليه جزاء الفصل النهائي من الجامعة.

المادة (10)



- أ - يجوز الجمع بين عقوبتين تأديبيتين أو أكثر من العقوبات المنصوص عليها في هذه التعليمات.
- ب - في حالة إيقاع عقوبة الفصل المؤقت من الجامعة تسحب هوية الطالب المفصول ويمنع من الدخول إلى الحرم الجامعي خلال مدة الفصل إلا بإذن مسبق من عميد شؤون الطلبة.
- ج - يحرم الطالب الذي فصل من الجامعة فصلاً تأديبياً نهائياً من الحصول على شهادة حسن السلوك، كما يتم تعميم اسم الطالب المفصول نهائياً على الجامعات الرسمية والخاصة الأخرى.

المادة (11)

- أ - تحفظ قرارات فرض العقوبات التأديبية في ملف الطالب لدى عمادة شؤون الطلبة وتبلغ الجهة المختصة بفرض العقوبة قرارها إلى عميد الكلية المعني وإلى مدير القبول والتسجيل وإلى ولي أمر الطالب وإلى الجهة الموافقة، إن وجدت، ولعميد الكلية المعني وضع القرار في لوحة الإعلانات.
- ب - على عميد الكلية تبليغ جميع قرارات فرض العقوبات على أي من الطلبة في كليته إلى عميد شؤون الطلبة ومدير دائرة القبول والتسجيل.

المادة (12)

- أ - لا يحق للطالب الذي فصل من الجامعة فصلاً تأديبياً مؤقتاً التسجيل في الفصل الصيفي الذي يسبق الفصل الذي فصل فيه.
- ب - لا تحتسب للطالب المفصول فصلاً مؤقتاً أي مواد يدرسها خلال مدة فصله في أي جامعة أخرى.

المادة (13)

- أ - لا يحق للطالب المحال إلى التحقيق أن ينسحب من الدراسة قبل انتهاء التحقيق معه.
- ب - توقف إجراءات تخريج الطالب إلى حين البت في موضوع المخالفة التي ارتكبها.

المادة (14)

- أ - يؤلف المجلس في مطلع العام الجامعي لجنة من ثلاثة أعضاء بالإضافة إلى عضو رابع احتياطي من أعضاء الهيئة التدريسية في الجامعة، وذلك للتحقيق في المخالفات التي يرتكبها الطلبة في حرم الجامعة، ويجوز للمجلس في حالة الضرورة تشكيل أكثر من لجنة للتحقيق.
- ب- تكون مدة اللجنة سنة واحدة قابلة للتجديد.
- ج- يتولى عميد شؤون الطلبة إحالة المخالفات إلى هذه اللجنة للتحقيق فيها وتنسيب العقوبة المناسبة بشأنها.

المادة (15)

- أ - يؤلف المجلس في مطلع العام الجامعي مجلساً تأديبياً يتكون من عميد شؤون الطلبة رئيساً وعميد الكلية التي يتبعها الطالب وثلاثة أعضاء من الهيئة التدريسية في الجامعة ويتم تسمية عضو رابع احتياطي من الهيئة التدريسية في الجامعة، وذلك للنظر في مخالفات الطلبة المحالة إليه من عميد شؤون الطلبة أو من عمداء الكليات حسب مقتضى الحال.
- ب - تكون مدة المجلس التأديبي سنة واحدة قابلة للتجديد.

ج - للمجلس في حالات خاصة أن يستبدل برئيس المجلس التأديبي رئيساً آخر لمدة محددة.

المادة (16)

على لجان التحقيق والمجلس التأديبي البت في القضايا المحالة إليها خلال مدة لا تتجاوز ثلاثين يوماً من تاريخ إحالتها من الجهات المختصة، وللرئيس تمديدها أن اقتضت الظروف ذلك وعلى الطالب المخالف المثول أمام لجان التحقيق أو المجلس التأديبي خلال هذه المدة وللجان التحقيق والمجلس التأديبي الحق في إصدار العقوبة غيابياً إذا لم يمثل الطالب المخالف بعد تبليغه عن طريق الإعلان في الكلية للمرة الثانية.

المادة (17)

إذا انتهت المدة المحددة لأي لجنة من لجان التحقيق والمجلس التأديبي تستمر في ممارسة صلاحياتها إلى أن تشكل لجان جديدة ومجلس جديد يحل محلها.

المادة (18)

تحدد صلاحيات إيقاع العقوبات التأديبية على الطلبة على النحو التالي :-

- أ- لعضو هيئة التدريس أو من يدرس المادة، حق إيقاع العقوبات المنصوص عليها في الفقرات (أ) و (ب) و (ج) من المادة (5) من هذه التعليمات خطياً على الطالب.
- ب- للعميد حق إيقاع العقوبات المنصوص عليها في الفقرات من (أ) إلى (ي) من المادة (5) من هذه التعليمات.
- ج- للعميد المختص حق مصادرة أي مادة يدخلها الطالب بهدف استخدامها لأي غرض غير مشروع.
- د- للمجلس التأديبي حق إيقاع العقوبات المنصوص عليها في المادة (5) من هذه التعليمات وفقاً لقناعاته بالعقوبة المناسبة للمخالفة المعروضة عليه.

المادة (19)

أ - مع مراعاة الفقرتين (ب ، ج) من هذه المادة تكون جميع القرارات التأديبية نهائية، باستثناء العقوبات المنصوص عليها في الفقرات (ي) و (ك) و (ل) و (م) من المادة (5) من هذه التعليمات، إذ يحق للطالب أن يستأنف لدى المجلس أي قرار منها خلال خمسة عشر يوماً من تاريخ صدور القرار أو إعلانه في الكلية، وللمجلس أن يصادق على القرارات المتخذة بشأن الجزاء أو يعدله أو يلغيه، وإذا لم يستأنف الطالب قرار الجزاء يعتبر القرار التأديبي الصادر بحقه نهائياً.

ب - ترصد العقوبات من درجة إنذار أول فما فوق في سجل الطالب الأكاديمي.

ج - ينتهي مفعول العقوبات المرصودة وتشطب من سجل الطالب الأكاديمي على النحو التالي :

1. الإنذار الأول بعد مضي فصلين دراسيين.
2. الإنذار المزدوج بعد مضي ثلاثة فصول دراسية أو عند تخرجه.
3. الإنذار النهائي بعد مضي أربعة فصول دراسية.
4. باقي الجزاءات بعد مضي فصلين دراسيين بعد تخرج الطالب من الجامعة.

المادة (20)

يتولى موظفو الأمن الجامعي المحافظة على الأمن والنظام داخل الحرم الجامعي، وتكون للتبليغات والتقارير التي يقدمونها حجيتها ما لم يثبت عكس ذلك.



المادة (21)

لرئيس أن يتولى اختصاصات المجلس التأديبي في الجامعة المنصوص عليها في هذه التعليمات في حالة الضرورة كحدوث مشاجرات أو شغب أو اعتداء على ممتلكات الجامعة أو اضطراب أو إخلال بالنظام فيها ، ويبلغ الرئيس قراره الذي يصدره في هذه الحالة إلى المجلس.

المادة (22)

للجامعة الاستمرار في إجراءاتها التأديبية المنصوص عليها في هذه التعليمات حتى لو كانت المخالفة منظورة لدى جهات أخرى.

المادة (23)

رئيس الجامعة وعميد شؤون الطلبة مسؤولان عن تنفيذ احكام هذه التعليمات.

المادة (24)

تلغي هذه التعليمات تعليمات انضباط الطلبة رقم (5) لسنة 2012.





**Regulations for Student Discipline
at the American University of Madaba (AUM)
No. (4) of 2018**

D.C Decision No. 185 /49/2017-2018
*D.C Decision No. 162 /28/2022-2023

Tel. +962 5 329 4444 – Fax +962 2 329 4445
P.O. Box 99- Madaba 17110- E-mail: info@aum.edu.jo – www.aum.edu.jo



Sep. 5, 2018
May 30, 2023

Regulations for Student Discipline
at the American University of Madaba No. (4) of 2018
Issued on the Basis of Article “16-B-13” of the Law of Jordanian Universities
No. 18 of 2018 and its Amendments

Article 1 These regulations shall be named “Regulations for Student Discipline at the American University of Madaba of 2018”. They shall go into effect after they have been duly approved.

Article 2 The words and phrases below shall have, wherever they appear in these regulations, their specified meaning unless otherwise indicated in context:

University	American University of Madaba
President	President of the University
Council	Council of Deans
Faculty	Any Faculty or Deanship at the University
Dean	Faculty dean or the Dean of Student Affairs at the University

Article 3 These regulations shall apply to all students registered at the University.

Article 4 The following acts are considered disciplinary violations that subject the student who commits any of them to the disciplinary measures stated in these regulations:

- a. Deliberate absence from classes or any other activities that require attendance, and inciting others to do so.
- b. Cheating, or attempting to cheat, in tests or exams, or disrupting their order.
- c. Any act of misconduct which may encroach upon honor, dignity, public morals, or good conduct and behavior, or is likely to damage the reputation of the University or discredit its employees.
- d. Verbal or physical assault or harassment by a person or group of individuals over other people based on race, age, gender, color, religion, marital status, descent and disability, including bullying, bullying, and physical, psychological, or moral harm to any university student
- e. Organizing or participating in any group or organization on campus without prior permission issued by the competent University authorities, or participating in any group activity which violates organizational procedures at the University
- f. Using University premises or facilities for any activities for which they are not designed, or using them without obtaining prior permission.
- g. Using any firearms or sharp objects in, or bringing them into, the University
- h. Circulating brochures or publishing wall newspapers or posters in University premises, or collecting signatures or donations without prior permission issued by the competent University authorities, or abusing the granted permission to undertake the abovementioned activities.
- i. Distribute, publish or suspend pornographic images that contain sexual characteristics, engage in intimate relationships, or publish and distribute pornographic films.
- j. Disturbing the order or discipline that has to be observed in lectures delivered on campus.
- k. Committing any act of insult, offense, or assault/assault attempt, directed against any of the faculty, staff, workers, or fellow students at the University or Faculty.
- l. Abusing or destroying any of the properties belonging to the University on purpose or out of negligence.



- m. Forging University documents or using forged documents for any University purposes.
- n. Giving documents and university IDs to others intentionally for illegal use.
- o. Stealing or encroaching upon any of the properties belonging to the University, Faculty, employees, or students.
- p. Incitement, arrangement, participation, or interference in acts of violence, riots, or bilateral or group scrimmage against students or other people inside or outside the university on occasions involving the university or an activity carried out by the university.
- q. Incitement to commit dangerous or unusual actions that could cause a psychological or physical danger or have a negative impact on the security of the university
- r. Possessing, taking or promoting spirits or narcotic substances inside the university, or the presence of the student to the university while he is under the influence of spirits or narcotics.
- s. Smoking inside university buildings or in places not designated for smoking.
- t. Playing any kind of gambling or games that depend on illicit financial profit.
- u. Violating effective University laws, bylaws, regulations or decisions.
- v. Violating effective students' conduct code

Article 5 Considering the provisions of Articles (6), (7), (8) and (9) of these regulations, the following penalties may be imposed upon students who commit any of the violations listed in Article (4):

- a. Forewarning.
- b. Dismissal from the classroom and call the University Security when necessary.
- c. Disallowing the student from attending some or all of the lectures of the course in which the violation occurred.
- d. Disallowing the student for a limited period of time from using the University facilities in which the violation took place.
- e. Disallowing the student for a limited period of time from activities in which the violation in which the violation took place.
- f. Warning with its three levels first second and Ultimate
- g. A fine of no less than the value of twice the thing or things that the student destroyed.
- h. Cancellation of registration in one or more courses of the semester in which the violation occurs.
- i. Receiving a grade 'F' in one or more subjects.
- j. Temporary suspension from the University for one or more Semesters and disallowing the student to register for Summer Session.
- k. Permanent dismissal from the University.
- l. Deferment of conferring a degree to the student for a period not exceeded two semesters.
- m. Cancellation of the decision to award a diploma in case there is any falsification or fraud in the procedures for obtaining it.

Article 6 If a student is caught cheating in a test or exam, they shall be subject to one or more of the following penalties:

- a. Receiving a grade 'F' in the course.
- b. Receiving any of the disciplinary penalties stated in paragraphs (f-k) of Article (5) of these regulations.

Article 7

- a. The following combined penalties shall be imposed on a student who has agreed with another student or other person to sit for an exam or test instead and in fact, the test was taken by that other student or person:
 1. Receiving a grade 'F' in that course.
 2. Cancellation of registration in all courses of the semester in which the violation occurs.



3. Temporary suspension from the university for at least two semesters as of the following semester in which the violation occurs
 - b. The following combined penalties shall be imposed on the student who sat for the test or exam instead:
 1. Cancellation of registration in all courses of the semester in which the violation occurs.
 2. Temporary suspension from the university for at least two semesters as of the following semester in which the violation occurs
 - c. If the person who interred the exam is not a university student then he/she will be handed over to the competent judicial authorities.

Article 8

- a. If, as a result of the investigation, it is proven that the student has incited, masterminded, participated, or interfered in violence, riots, or bilateral or group quarrels inside or outside the university on an occasion in which the university is involved or an activity undertaken, the final semester of the university will be awarded.
- b. If, as a result of the investigation, it is proven that the student has committed a severe harm to a faculty member, staff at the university, or students, he / she shall be subject to a penalty of temporary or final dismissal from the university.

Article 9

- a. If, as a result of the investigation, it is proven that the student was in possession of alcoholic drinks, or he/she entered the university while under its influence, he/she shall be subjected to a penalty of dismissal from the university for a period of two semesters, and in case of repetition, he/she shall be permanently dismissed from the university.
- b. If, as a result of the investigation, it is proven that the student was in possession of narcotic substances, or that he/she used or promoted them, or entered the university while under its influence, he/she shall be subject to the penalty of final dismissal from the university.

Article 10

- a. It is permissible to combine two disciplinary penalties or more of the penalties stipulated in these regulations
- b. In case of imposing a temporary dismissal penalty from the university, the identity of the dismissed student is withdrawn and he/she is prevented from entering the university campus during the semester, unless with prior permission from the Dean of Student Affairs.
- c. A student who has been dismissed from the University for a Final Disciplinary Penalty is deprived of obtaining a certificate of good conduct, and his / her name is also circulated to other public and private universities.

Article 11

- a. The decisions to impose disciplinary penalties shall be kept in the student's file in the Deanship of students affairs. Department of Admission and Registration, student's parent or sponsor, if applicable, and the concerned Dean may be notified of the disciplinary decision. The concerned faculty dean may place the decision on the notice board.
- b. The concerned faculty Dean shall notify all decisions to impose penalties on any of the students to the Dean of Student Affairs and the Director of the Admission and Registration Department.

Article 12

- a. A student who has been temporary dismissed from the university is not entitled to register in the summer session that precedes the semester in which he/she was dismissed.
- b. Courses taken at any other university during his/ her dismissal will not be counted



Article 13

- a. The student who is referred for investigation is not entitled to withdraw from the study before the end of the investigation.
- b. The student graduation procedures shall be suspended until the violation he/she committed is settled and a decision is taken

Article 14

- a. The Council shall, at the beginning of each academic year, form a committee consisting of three members in addition to a fourth reserve member of the faculty members at the university, to investigate the student violations committed on University campus. In case of necessity, more than one committee may be formed.
- b. The validity of the committee is one year, renewable.
- c. It's the responsibility of the Dean of Student Affairs to refer the violations to this committee for investigation and recommendation for appropriate penalties.

Article 15

- a. The Council shall, at the beginning of each academic year, form a disciplinary council consisting of
 1. Dean of student affairs, chair
 2. Dean of the faculty to which the student belongs
 3. Three faculty members at the university.
 4. A fourth reserve memberin order to look into the students' violations referred by the Dean of Student Affairs or from the deans of the faculties, as the case may be.
- b. The validity of the committee is one year, renewable.
- c. In special cases, the council may replace the president of the disciplinary council with another president for a specified period.

Article 16

Investigation committees and disciplinary council must decide on the cases referred to them within a period not exceeding thirty days from the date of the referral from the competent authorities and the president may extend that period if the circumstances require that. The violating student must present before the committees or the council throughout that period.

The investigation committees and the disciplinary council have the right to issue their decisions In absentia, if the violating student did not present after being notified through the announcement at the faculty for the second time.

Article 17

If the validity for any of the investigation committees and the disciplinary council expires, it continues to exercise its powers until new committees and council are formed .

Article 18

The authorities to impose disciplinary penalties against students shall be defined as follows:

- a. A faculty member or course instructor is entitled to impose written penalties stated in items (a, b, c) of Article (5) of these regulations,
- b. The Dean is entitled to impose any of the penalties stated in items (a) – (j) of Article (5) of these regulations.



- c. The concerned dean has the right to confiscate any material entered by the student with the aim of using it for any unlawful purpose.
- d. The Council is entitled to impose any of the penalties stated in of Article (5) of these regulations. according to his conviction

***Article 19**

- a. Taking into account the paragraphs (b) and (c) of this article, all disciplinary decisions are final, with the exception of the penalties stipulated in paragraphs (j), (k), (l) and (m) of Article (5) of these regulations as the student has the right to appeal any decision to the council within fifteen days from the date of the decision being issued or announced in the faculty. The council has the right to approve the decisions taken, amend it, or cancel it, and if the student does not appeal the penalty decision, the issued disciplinary decision is considered final.
- b. Penalties from the degree of first warning and higher are recorded in the student's academic record.
- c. The effect of the recorded penalties shall be expired and removed from the student's academic record as follows:
 1. The first warnings after two semesters have elapsed.
 2. Double warning after the elapse of three semesters or upon his graduation
 3. Final warning after the elapse of four semesters
 4. Remaining penalties after the elapse of two semesters after the student graduation

Article 20

University security employees are responsible for maintaining security and order on campus. The reports they provide shall be valid unless proven otherwise

Article 21

The president has the right to assume the powers of the disciplinary council at the university stipulated in these regulations in case of necessity, such as the occurrence of quarrels, riots, assault on university property, or disturbance or disorder in it, the President, in such a situation, shall notify the Council of his decision.

Article 22

The university may continue its disciplinary procedures stipulated in these regulations even if the violation is seen by other bodies.

Article 23

The President and the Dean of Student Affairs are responsible for implementing the provisions of these regulations

Article 24

These regulations cancel Student Discipline regulations No. (5) for the year 2012.

